
اس�تقلال با برتري مقابل فولاد خوزستان به 
صدر ج�دول رده بندي ليگ برتر برگش�ت تا 
همچنان با يك امتياز بيشتر نسبت به رقيب 
ديرين خود به قهرماني بينديش�د. تا اينجاي 
كار مشكلي نيست، اما استقلالي ها بلافاصله 
بعد از كسب اين پيروزي مطابق رفتارهايي كه 
از ابتداي اين فصل داشتند با هوچي گري تمام 
و سروصداي زياد ش�روع به اتهام زني به بالا و 
پايين فوتبال ايران كردند. جالب است كه در 
اين  كار گوي سبقت را هم از يكديگر ربوده اند. 
اگر تا چند وقت پيش تنها نكونام و كمك هايش 
به همه مي تاختند، امروز به واس�طه سكوت و 
عدم برخورد مسئولان رده بالاي فوتبال با اين 
 قسم حاشيه سازي ها، اركان باشگاه به همراه 
برخي كه در رس�انه ها به اشتباه پيشكسوت 
معرفي ش�ده اند ه�م به آنه�ا اضافه ش�دند. 
اين عده ب�ه راحتي به هم�ه توهين مي كنند. 
همين ابتدا لازم اس��ت يك نكته مهم را يادآور 
شويم؛ آنچه عنوان مي شود نقد رفتار غيرحرفه اي 
كادر فني و مسئولان باشگاهي است كه ادعاي 
بزرگي دارد، رفتاري كه البته با شدت هاي كم و 
زياد از بقيه تيم ها هم ديده مي شود، رفتارهايي 
كه حتي ب��ازي خوب تيم ها را ه��م تحت تأثير 

قرار مي دهد. 
همين اس��تقلال به عن��وان صدرنش��ين ليگ 
برتر، حتي وقتي خوب ب��ازي مي كند هم ديده 
نمي شود، چراكه كادر فني اين تيم چنان درگير 
حاشيه  شده و آنقدر اين كار را ادامه داده كه اصلًا 
بازي خوب تيم و بازيكناني كه در زمين زحمت 
مي كشند ديده نمي ش��ود. روزي هم كه خوب 
نباشند وضعيت مشخص است، مثل همين دو 
بازي اخير مقابل ذوب آهن و فولاد كه استقلال 
شرايط فني جالبي نداشت، چرا كه تمام هوش و 
حواس كادر فني اين تيم درگير حاشيه سازي و 

اتهام زني به ساير تيم ها بود! 
امروز ام��ا اين  آش آنقدر ش��ور ش��ده كه ديگر 
نمي توان س��كوت كرد. اتهام زني  و توهين هاي 
مسئولان و كادر فني استقلال در سكوت محض 
سازمان ليگ و فدراسيون فوتبال انجام مي شود. 
اس��تقلالي ها امروز به جايي رس��يده اند كه به 
هوادارشان القا مي كنند تمام ليگ، تمام داوران و 
تمام دست اندكاران فوتبال عليه آنها و در حمايت 
از برخي تيم هاي ديگر هستند و اجازه نمي دهند 

استقلال به موفقيت دست پيدا كند. 
   شاگرد بد لاليگا

نكونام به عنوان س��رمربي استقلال آدرس غلط 

مي دهد. او طوری حرف مي زند كه انگار به عنوان 
يك موهبت الهي از لاليگا براي فوتبال ايران نازل 
شده و سايرين قدر اين نعمت الهي را نمي دانند. 
آدرس غلط ندهيد! همه خوب مي دانيم كه شما 
از كجا آمده ايد. چند سالی در اسپانيا بازي كرديد 
كه رفتار امروزتان نش��ان مي دهد هوچي گري 
و حاشيه س��ازي و بي اخلاقي هاي پنهان لاليگا، 
تنها آموزه  اي بود كه با خود از اس��پانيا به همراه 
آورده ايد، والا كارهايي ك��ه كنار زمين به همراه 
مليجك هايت��ان انجام مي دهي��د در لاليگا هم 

ديده نمي شود. 
آقاي نكون��ام فوتبال ايران ب��زرگان زيادي را به 
خود ديده كه در معتبرترين باش��گاه هاي اروپا 
توپ زدند و موفقيت هايشان در مقايسه با اندك 
زمان حضور شما در اوساسونا قابل قياس نيست! 
بزرگاني نظير علي دايي، خداداد عزيزي، كريم 
باقري، وحيد هاش��ميان و مهدي مهدوي كيا از 
ديروز و نفراتي چون عليرضا جهانبخش، مهدي 
طارمي و س��ردار آزمون كه امروز شاهد حضور 
آنها در سطح فوتبال دنيا هستيم، اما هيچ كدام 
اينگونه ادعا ندارند.  چون بر اين باورند كه درخت 
هر چقدر پربار تر باش��د افتاده تر است، اما شما 

كه با علم كردن سابقه چند ساله خود در لاليگا، 
درصدد مخفي كردن اعتقاد عجيب و غريب تان 

به پيراهن مشكي هستيد!
نه آقاي نكون��ام آدرس اش��تباه ندهيد، آخرين 
باش��گاه هاي ش��ما در زمان بازيگري به ترتيب 
سايپا و العربي قطر بوده و از وقتي هم كه رداي 
مربيگري بر تن كرديد تيم هايتان مشخص است، 
حال چطور ادعا داريد از لاليگا به ليگ برتر ايران 

نازل شديد؟ 
   دهه 30 كجا بودي

اما بعد از نكونام و رجبي )اين دومي در نشس��ت 
خبري قب��ل از بازي با فولاد اتهام زني را ش��روع 
كرد(، مسئولان باش��گاه از جمله سرپرست هم 
براي اينك��ه از قافله عق��ب نمانند با آس��مان و 
ريس��مان بافتن و به ميان كشيدن پاي دهه 30 
همه را كوچك شمرد. فرشيد سميعي، سرپرست 
باش��گاه اس��تقلال در اظهارنظري فوق العاده از 
موفقيت هايي كه اس��تقلال در دهه 30 كسب 
كرده حرف مي زند، دهه اي كه اصلاً معلوم نيست 
اين جناب افتخارات و تاري��خ آن را از كجا آورده 
كه با آن پز مي دهد! البته جناب سرپرست به اين 
هم بسنده نمي كند و ادعا مي كند مي تواند يك 

فيلم 800 دقيقه اي از اشتباهات داوري به  سود 
حريفان بسازد. لازم است خدمت ايشان عرض 
كنيم لازم نيس��ت فيلم 800 دقيقه اي بسازيد. 
همين كه يك فيلم چند دقيقه اي از دو بازي اخير 
تيم تان بسازيد، كافيس��ت تا معلوم شود چگونه 
شش امتياز با اش��تباه تأثير گذار داوري نصيب 

استقلال شده با بقيه كاري نداشته باشيد. 
   لزوم برخورد

اينكه از اس��تقلال گفتيم فقط براي اين بود كه 
اركان فن��ي و مديريتي اين تيم ط��ي روزهاي 
گذش��ته بي محابا ب��ه همه تاختن��د، والا خوب 
مي دانيم ك��ه بقيه تيم ه��ا هم دس��ت كمي از 
صدرنش��ين ليگ ندارن��د، اما نكت��ه قابل تأمل 
ماجرا اينجاس��ت كه چرا كميته ه��اي اخلاق و 
انضباطي در خصوص اين حج��م بالاي تهمت 
و بي اخلاقي س��كوت اختيار كرده و كاري انجام 
نمي دهند! بديهي است كه عدم برخورد مناسب 
با اي��ن رفتاره��ا در نهايت باعث بره��م خوردن 
جو ورزشگاه ها مي ش��ود، اما به نظر مي رسد كه 
كادر فني و مديريت تيم ها با خيال راحت چنين 
اظهارات و رفتارهاي��ي كه ه��واداران را تهييج 

مي كند، از خود نشان می دهند.
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دنیا حیدری

 پرونده جديد فوتبال 
در مسير »ويلموتس گيت«

اظهارات برخي نماينده هاي مجلس در خصوص فساد رايج در فوتبال 
هرچند تعجب برانگيز است، اما نشان از آن دارد كه باز هم قرار نيست 
اتفاقي رخ دهد، خصوصاً ك��ه يك بازنگري جزئي و رجوع به س��ابقه 
مجلس در برخورد ب��ا متخلفان و مفس��دان فوتبال نش��ان  مي دهد 
گفته هاي آنها تا چه اندازه مي تواند با واقعيت مغايرت داش��ته باشد، 

واقعيتي كه اتفاقاً خود مجلس آن را كتابت كرده است!
درست چند روز بعد از افشاگري در خصوص فساد يكي از تيم هاي 
ليگ برتري كه از س��وي كميته اخلاق نيز تأييد شد، افراد زيادي 
به اظهارنظر پرداختند كه از جمله آنها نمايندگان مجلس در خانه 
ملت بودند. از جمله اين نمايندگان، پژمانفر، رئيس كميته اصل 90 
مجلس است كه گفته هايش تعجب آور اس��ت! او صراحتاً مي گويد 
وظيفه ما به عنوان يك دس��تگاه نظارتي پاك كردن فضاي فوتبال 
از موضوعات آزاردهنده است. هرچند جمله پژمانفر بسيار دلنشين 
اس��ت، اما نه وقتي متوجه باش��يم مجلس بعد از يك دوره ورود به 
فساد فوتبال دست آخر صراحتاً اعلام كرد ما هيچ گونه مسئوليتي 
در راس��تاي برخورد با متخلفان نداريم و تنها كاري كه مي توانيم 
انجام دهيم، جمع آوري اطلاعات در اين راستا و ارائه آن به نهادهاي 
قضايي است و بس، آن وقت مي توان متوجه شد كه حرف امروز هم 

چيزي در حد شعار است. 
واقعيت اين است كه ورود مجلس نه تنها دردي از فوتبال دوا نكرد 
كه نمك هم بر زخم آن پاش��يد، چراكه تم��ام آنچه مجلس با كلي 
بگير و ببند و برو بيا و ادعا جمع آوري كرده بود، انتقادهاي هر روزه 
اصحاب رسانه بود كه گاهی حتي با برخوردهاي انضباطي نيز مواجه 
مي شد، ولی بعد از آن تجربه و خاطره تلخ، امروز رئيس كميته اصل 
90 از وظيفه اي مي گويد كه گويا هنوز نمي داند در حيطه وظايف 

مجلس نيست! 
البته گفت��ار متحيركننده پژمانفر به همين جا ختم نمي ش��ود، اما 
آنچه باعث آزرده خاطر ش��دن افكار عمومي مي ش��ود، اس��تفاده 
نادرست او از كلمات است كه شايد نشان از عدم اشراف كافي او به 

مسائل فوتبال دارد. 
رئيس كميته اصل 90 در حالي مدعي اس��ت: »فوتبال به واسطه 
حساس��يتي كه دارد گاهاً مس��ائلي در آن رخ می ده��د كه تبديل 
به حاشيه مي ش��ود و باعث نگراني خواهد ش��د«، حال آنكه كمتر 
كسي است كه نداند حاشيه هاي نگران كننده در فوتبال گاهی رخ 
نمي دهد و سال هاي سال است كه به يكي از چالش هاي روزمره و 
هميشگي اين رشته تبديل شده و گواه آن نيز پرونده قطوري است 
كه مجلس تهيه و تدارك ديد! پرونده اي كه خود مجلسي ها نيز از 
قطور و فاجعه ب��ار بودن اتفاقات و فس��ادهايش در عجب بودند! اما 
حال از بدنه همين مجلس، رئيس كميسيون اصل 90 آن مي گويد 
فوتبال »گاهی« حاش��يه هايي دارد كه نگران كننده است و همين 
يك جمله ساده كافيست براي آنكه ثابت كند او يا اشرافي به فوتبال 

و حواشي آن ندارد يا نمي خواهد واقعيت را ببيند!
جالب تر اينكه پژمانفر مدعي اس��ت: »س��عي خواهي��م كرد نگاه 
سطحي به موضوعات نداشته باشيم و خاطيان را به دستگاه قضايي 
معرفي خواهيم كرد.« اما اگر صحبت هاي او در پي افش��اگري در 
خصوص آخرين پرونده فس��ادي ك��ه در فوتبال رو ش��ده، نگاهي 
سطحي نيست، پس چيس��ت؟ اين نماينده در حالي از تلاش براي 
معرفي خاطيان فساد در پرونده تازه رو شده در فوتبال به دستگاه  
قضايي مي گويد كه آخرين مطالبه مردم از او و امثال او در مجلس، 
 پيگيري پرونده »ويلموتس گيت« و برخورد ب��ا متخلفان آن بود. 
پرونده اي كه نه تنها هرگز به سرانجام نرس��يد  كه هيچ برخوردي 
هم با متخلفان آن نشد و بدتر اينكه خاطيان آن امروز همچنان در 
رأس امور هس��تند، بي آنكه كوچك ترين نگراني بابت اشتباهات و 
تخلفات و حتي فسادهاي قبلي خود داشته باشند. نفراتي كه انتظار 
مي رفت نمايندگان مردم در خانه ملت با گرفتن يقه آنها، حق مردم 
را از حلقوم شان بيرون بكش��ند، اما كيست كه نداند حتي توبيخي 
سطحي نيز در پرونده آنها ثبت نشد و حالا با وجود تمام اين پيشينه 
درخشان و مشخص همچنان شاهد نمايش هاي نمايندگان مردم 
در مجلس براي برخورد با فس��اد در فوتبال هس��تيم، فسادي كه 
چنان عيان اس��ت كه ديگر ب��راي ديدنش نياز به جس��ت وجو هم 
نيس��ت، اما نه براي نمايندگاني كه گويا گاه��ی موفق به ديدن آن 
مي شوند! نمايندگاني كه از يك س��و ادعا مي كنند همچنان مدعي 
پيگيري فساد در فوتبال هستند تا مردم بدون ناراحتي از تماشاي 
فوتبال لذت ببرند و از س��وي ديگر با بستن چشم بر واقعيت محرز 
مي گويند كه اين رشته گاهاً درگير اين چنين حاشيه هايي مي شود! 
اظهارات متناقض��ي كه تنها خاطر متخلفان و مفس��دان فوتبال را 
راحت مي كند، نه اينكه راهكاري باشد براي مبارزه با آنها و ريشه كن 

كردن فساد در فوتبال.

حامد قهرماني

 از روني و بكام تا شيرر و سونس

 در جست وجوي
 منچستر فرگوسن

منچستر يونايتد به عنوان يكي از پرافتخارترين باشگاه هاي ليگ برتر 
حال و روز خوشي ندارد. منچس��تر در جايگاه هشتم جدول رده بندي 
ليگ برتر حتي ش��انس حضور در ليگ اروپاي فصل بعد را هم ندارد و 
اين براي تيمي كه روزگاري تنه به تنه بزرگان ديگر اروپا مي زد، اصلًا 
قابل قبول نيست. اين روزها بس��ياري از چهره هاي نام آشناي فوتبال 
انگلستان و بازيكناني كه سابقه حضور در يونايتد را داشتند به انتقاد از 
عملكرد بازيكنان و كادر فني منچس��تر مي پردازند. نكته جالب ماجرا 
اينجاس��ت كه حتي رقباي قديمي منچس��تر هم نمي توانند وضعيت 
وخيم اين روزهاي شياطين سرخ را تحمل كنند و همه به گونه اي دنبال 

منچستر قدرتمند زمان فرگوسن مي گردند. 
شايد تيزترين انتقادها از س��وي وين روني، مهاجم سابق اين تيم مطرح 
مي شود كه بازيكنان منچس��تر را به كم كاري و مصدوميت هاي دورغين 
متهم كرد. بيان چنين ادعايي باعث شد تا برخي ديگر از چهره هاي نامدار 
فوتبال انگلستان هم نسبت به عملكرد منچستر يونايتد واكنش نشان دهند. 
گراهام سونس، اسطوره باشگاه ليورپول و يكي از رقباي هميشگي منچستر 
با تأييد ضمني حرف هاي وين روني مي گويد: »بيان مؤدبانه اين است كه 
بگوييم منچستريونايتد در حال حاضر يك تيم متوسط است. نمايش آنها 
در بازي مقابل كريس��تال پالاس فراتر از تكان دهنده ب��ود. به عنوان يك 
گروه از بازيكنان، آنها از دقيقه اول تا آخرين لحظه متوجه نشدند كه براي 

منچستريونايتد بازي مي كنند و نمايش خيلي بدي داشتند.«
سونس ادامه مي دهد: »نشنيدم كه وين روني اين حرف را بزند، اما او 
مي گفت كه برخي از بازيكنان نمي خواهند براي تيم اصلي بازي كنند. 
مي توانم تأييد كنم، بدون اينكه هيچ نظري بدهم، من هم اين را از كسي 
كه منبع موثقي است، ش��نيده ام. بازيكناني در منچستريونايتد وجود 
دارند كه براي بازي در دس��ترس هس��تند، اما در حال حاضر ترجيح 
مي دهند بازي نكنند.« اوضاع در اردوگاه شياطين سرخ به قدري وخيم 
است كه حتي آلن شيرر، بازيكن بزرگ نيوكاسل هم با عصبانيت آن را 
غيرقابل باور توصيف مي كند: »اين بدترين تيم  منچستريونايتد است 
كه من ديده ام. آنها هيچ وقت اينقدر بد نبودند.  نمي توانيم بگوييم اين 
بازيكن ها تلاش نمي كنند، اگر بازي آرسنال را  ديده باشيد خيلي هم 
تلاش كردند و البته آنها خيلي هم مصدوم  دارند، ولي فصل فقط همين 
يك بازي نيست و نمي ش��ود بهانه آورد. يونايتد مدت هاست در مسير 
افول قرار دارد. براي بازگشت به روزهاي  اوج باشگاه حتي اگر امروز همه 
چيز روبه راه شود زمان زيادي لازم  است. آنها براي رسيدن به سطح سه 

تيم اول، سيتي، آرسنال و  ليورپول ميليون ها كيلومتر فاصله دارند.«
در چنين شرايطي شايد ديويد بكام، هافبك بنام سال هاي دور منچستر 
بهترين اظهارنظر را در خصوص ش��رايط كنوني تيم سابقش به زبان 
آورده باشد. به عقيده بكام منچس��تر هويتش را از دست داده و تا اين 
مسئله حل نش��ود اوضاع بر همين منوال خواهد گذشت، اوضاعي كه 
شايد سال ها طول بكشد: »فكر مي كنم پنج يا 10 سال گذشته دوران 
سختي براي منچستريونايتد بوده است، درست از زماني كه فرگوسن 
باشگاه را ترك كرد و بعد از او بزرگاني چون گيگز، روي كين و گري نويل 
هم رفتند. تمام اين بازيكنان بزرگان يونايتد بودند كه باشگاه نتوانست 
جاي خالي آنها را پر كند. بازيكناني كه مدت زمان زيادي را در منچستر 
حضور داشتند. يونايتد هويتش را از دست داده، شما اين بازيكنان را از 
دست مي دهيد كه بخشي از باشگاه است و يونايتد هم هويت خودش 
را از دست مي دهد. مي دانستيم كه لحظه سختي براي باشگاه خواهد 
بود. ما دوست داريم اين به سرعت تغيير كند، چون فكر مي كنم براي 
مدت طولاني اينطور بوده است. فكر مي كنم اگر همين روند ادامه داشته 

باشد باز هم شاهد روزهاي بدی باشيم.«

رئيس فدراسيون هندبال 

جنگ نابرابري با رقبا داريم
هندبال ايران در 
سالي كه گذشت 
اوضاع چندان جالبي نداش��ت، به خصوص در 
رده بزرگس��الان كه نتوانس��ت انتظارات را بر 
آورده كند. ديروز رئيس فدراس��يون هندبال 
در نشست خبري با اصحاب رسانه از وضعيت 
سخت س��ال گذش��ته و برنامه ها براي آينده 

هندبال گفت. 
عليرضا پاكدل گفت: »نگاه ما در بحث تيم هاي 
ملي در دو بخش تقس��يم بندي شده است؛ در 
بخش بزرگس��الان عملكرد خوبي نداش��تيم. 
در اين بخش هفت تا هشت كشور براي سكو 
مي جنگن��د و ما هم در اين چند س��ال هم در 
بخش سهميه جهاني و هم سكو موفق نبوديم. 
تلاش مي كرديم، اما مي دانس��تيم كار سخت 
است. به رقابت هاي انتخابي المپيك رفتيم، اما 
نتيجه نگرفتيم. ما در ادوار قبل هم به المپيك 

نرسيديم.«
او درخصوص انتخاب كادر فني تيم ملي گفت: 
انتخ��اب كادر تي��م ملي را به س��ازمان تيم  «
ملي گفته ايم كه بعد از رقابت هاي ليگ و يك 
دوره استراحت، اردوي تيم ملي بزرگسالان را 
تشكيل دهيم. براي مربي خارجي گزينه ها را 
رصد مي كنيم. با وجود اينكه رويدادي نداريم، 
اما قصد داريم تيم را به يك تورنمنت خارجي 
بفرستيم، اردو داشته باشيم و تيم رها نخواهد 
شد. در كنار آن به بازيكنان جوان هم فرصت 

خواهيم داد.«
رئيس فدراس��يون هندبال ادامه داد: »از 
بدنه كادر فعلي يكي، دو نفر حفظ مي شوند. 

آسيب شناسي را براي مسابقات بحرين و 
علل ناكامي داشتيم. بخش��ي از اين علل 
بازيكنان، بخشي فدراس��يون و كادر فني 
بود. تلاش مي ش��ود ايرادات برطرف شود. 
در كنار آن گزينه هاي خارجي را هم رصد 
خواهيم كرد، اما باي��د بتوانيم با دقت نظر 
بيش��تر از قبل و اصلاح ك��ردن نگاهمان 
نسبت به مربي خارجي اين انتخاب را انجام 
دهيم. از طرفي مربيان داخلي هم گزينه ما 
خواهند بود تا در نهايت برسيم به اين نكته 
كه كدام راهكار مناسب است. با رحيم زاده 
بعد از ليگ اردوي بزرگس��ال را تش��كيل 

خواهيم داد.«
پاكدل در مورد انتق��اد از اينكه چرا هندبال 
تلاش مي كند، اما اين تلاش ديده نمي شود، 
گفت: »بايد قبول كنيم تيم هاي هندبال در 
آسيا رشد كرده اند و هزينه مي كنند. برخي 
مربي از اسپانيا و بارسلونا آورده اند و دائم در 
تورنمنت و اردو هس��تند، اما ما نمي توانيم 
اين ش��رايط را فراهم كنيم. نه تنها هندبال، 
بلكه رشته هاي توپي ديگر هم به دليل اينكه 
تعداد نفرات زياد اس��ت و هزينه ها بالا رفته 
نمي توانند و بايد قبول كنيم در اين شرايط 
در مقايس��ه با برنامه ري��زي تيم هايي مانند 
ژاپن كه س��هميه المپيك گرفت��ه، جنگ، 
جنگ نابرابري است. ما مشكلات بزرگسالان 
را مي دانيم و عملكرد خوبي هم نداش��تيم. 
من به شخصه توقع كس��ب سهميه جهاني 
از تيم را داش��تم، اما نش��د و از عملكرد تيم 

راضي نبودم.«

شمیم رضوان

تأثير مستقيم اشتباهات بر شايعه ها 
 تا همين ديروز، عمده  نگراني ها بابت بده بس��تان هاي فدراس��يون با 
هيئت هاي اس��تاني بود. لابي هاي��ي كه پاي داوران��ي را به اين حوزه 
باز مي كرد كه نه به لحاظ دانش و اطلاع��ات فني، حرفي براي گفتن 
داش��تند و نه به لحاظ آمادگي جس��ماني! داوراني كه توافقات پشت 
پرده حضور آنها در س��طح اول فوتبال كش��ور را تضمين مي كرد، به 
همين دليل هم تعجبي نداش��ت كه شاهد كيفيت ضعيف داوري ها و 
قضاوت هاي پراشتباه آنها بوديم، اما وقتي داوري باسابقه و باتجربه ای 
چون موعود بنيادي فر كه سابقه و تجربه زيادي دارد در صحنه اي كاملًا 
واضح و روشن مرتكب خطايي مي شود كه نتيجه  آن سرنوشت سروته 
جدول را تحت  تأثير قرار مي دهد، ديگر مي توان در دروازه را بست، اما 

در دهان مردم را نه!
اش��تباهات داوري جزئي از فوتبال و داور هم انسان است. پس عجيب 
نيست اگر گاهی به دليل دور بودن از صحنه يا زاويه ديد بدي كه دارد، 
صحنه اي از چش��مش دور بماند، اما نه وقتي يك اوت ساده كه اتفاقاً 
فاصله زيادي هم با دفاع حريف دارد، كرنر گرفته مي شود و همان توپ 
به تور دروازه حريف مي چس��بد تا معادلات سروته جدول دستخوش 
تغيير شود. اينجا ديگر خيلي نمي توان از توجيهات معمول استفاده و 
تأكيد كرد كه اشتباهات داوري جزئي از فوتبال است، چراكه اشتباهات 
تأثيرگذار بخش��ودني نيس��ت، خصوصاً اگر اين اش��تباه يك تصميم 
فاجعه بار باشد كه هم كار تيمي كه براي قهرماني مي جنگد را سهل كند 

و هم كار تيمي را كه دنبال بقاست، سخت!
طي هفته هاي گذشته بارها و بارها تأكيد شد كه كميته داوران بايد با 
توجه به حساسيت هاي موجود در هفته هاي پاياني،  دقت نظر بيشتري 
در خصوص چيدمان كوبل داوري بازي ها داشته باشد، چراكه حساسيت 
در اين هفته ها مي تواند از كاه كوه بس��ازد، خصوصاً اگر داوران خود با 
اشتباهات محرز و نابخش��ودني گزك دس��ت ديگران بدهند، درست 
همانند اتفاقاتي كه در جريان بازي استقلال با فولاد رخ داد، از تغيير رنگ 
پيراهن ميهمان گرفته تا اوتي كه شايد حتي خود استقلال هم باورش 
نمي شد موعود بنيادي فر آن را به نادرست كرنر بگيرد تا مسير آبي پوشان 
براي بازگشت به صدر هموار شود. درست برعكس مسير فولاد براي بقا 
كه با اين باخت دشوارتر از قبل ش��د. اما آيا با آنچه در اين بازي رخ داد، 
مي توان بساط شايعه ها و حاش��يه هايي كه از مدت ها قبل درخصوص 
تباني و در آوردن نتيجه  بازي ها سر زبان ها افتاده بود را برچيد؟ آيا كميته 
داوران پاسخ قانع كننده اي براي اين اشتباه تأثيرگذار كه بي شك تأثير 
بسزايي در سرنوشت سروته ليگ دارد، می تواند ارائه و افكار عمومي را 

قانع كند، وقتي دم خروس اينقدر آشكارا بيرون زده است؟!

دنیاحیدریچهرهها

ناكامي سرلك در آخرين مسابقات انتخابي المپيك 
پاريس نش��ان داد كه اوضاع در وزن 57 كيلوگرم 
اصلًا جالب توجه نيس��ت. مسئله اي كه البته كاوه، 
سرمربي تيم ملي كشتي  آزاد نيز آن را رد نمي كند. 
اما تمام تمركز كاوه اين روزها روی كشتي گيراني 
اس��ت كه باي��د راهي پاري��س ش��وند: »در وزن 

65كيلوگ��رم ترافيك ش��ديدي داريم. البته 
رحمان عموزاد روحي��ه و تمرينات خوبي 
دارد و ب��ه او اميدواري��م، ام��ا مي دانيم كه 

كارش خيلي سخت است. در سه وزن 70، 
74 و 79 كيلوگرم ه��م اميرمحمد 

يزداني بايد براي جهاني كار كند. 
يونس امام��ي اخيراً ب��ا انگيزه 
بهتر و بيشتري تمرين مي كند 
و يكي از ش��انس هاي خوب ما 
در المپيك محس��وب می شود. 

محمد نخودي هم انتخاب شده، 

اما به دليل آسيب ديدگي در استراحت است تا خود 
را براي مبارزه با باروز و س��اير رقبايش آماده كند. 
در وزن 86 كيلوهم خبره��اي خوبي در خصوص 
يزداني شنيده مي ش��ود، اما قبل از هر چيز او بايد 
خودش را در مس��ابقات مجارس��تان محك بزند. 
اميرحسين فيروزپور در 92 كيلوگرم هم در چرخه 
انتخابي)قهرماني كشور( و هم قهرماني آسيا 
اول شده، اما هنوز در حال بررسي هستيم. در 
97 كيلوم به آذرپيرا اميدوارم، اما در كرواسي 
و مس��ابقات كس��ب س��هميه آن  چيزي كه 
مي خواستيم نبود. در سنگين وزن 
همه اميرحس��ين زاع را شانس 
اصلي طلاي المپيك مي دانند. 
او طي چهار و پنج سال گذشته 
روند خوبي داشته و فاصله اش را 
با رقبا زياد كرده، اما براي طلاي 

المپيك بايد سخت تلاش كند.«

خبرهاي خوبي از يزداني مي رسد
علي  پاكدامن، كاپيتان تيم ملي شمشيربازي، 
 صعود به رنكينگ س��ه جه��ان را نتيجه يك  
س��ال تلاش بي وقفه خواند: »اين اتفاق براي 
نخس��تين بار بود كه در شمش��يربازي ايران 
رخ داد. اي��ن رنكينگ با حض��ور در يك يا دو 

مسابقه به دس��ت نيامده، بلكه 
حداق��ل 10مس��ابقه را در 
يك سال پشت سر گذاشتم 
و هر روز با تحم��ل دوري از 
خانواده،  سخت تمرين كردم. 

در المپي��ك رنكين��گ 
مي تواند كمك شاياني 
كند، اما همه كساني 
ك��ه حض��ور دارند 
شمشيربازان خوب 
و قهرمان هس��تند 
و اين كار را سخت 

مي كند.« يك��ي از چالش ه��اي پاكدامن در 
راه رس��يدن به رنكينگ س��ه جهان،  حضور 
در گرندپري س��ئول بدون مربي بود. اتفاقي 
كه پاكدام��ن دليل آن را رفت��ار غيرحرفه اي 
بائو،  س��رمربي وقت تيم ملي شمش��يربازي 
اي��ران مي خوان��د: »ارزش حض��ور مربي در 
لحظات حس��اس خود را نشان مي دهد، 
اما در گرندپري س��ئول مربي نداش��تم و 
محمد فتوحي و فرزاد باهر كنارم بودند و 
محمد رهبري از روي سكو مرا حمايت 
مي كرد. هرچن��د نمي خواهم 
شكس��تم در اين رقابت ها 
را ب��ه گردن كس��ي 
بين��دازم، اما اگر 
مرب��ي كن��ارم 
بود حتماً پيروز 

مي شدم.«

لحظات حساس ارزش سرمربي را نشان مي دهد

خبر

هوچي گري، اتهام زني، توهين و ديگر هيچ
لاليگا و دهه 30 را از كجا آوردید؟!

فريدونحسن
گزارش
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